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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l

szóló 10/2014 . (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, az alábbi kérdést kívánom

benyújtani a Kormány tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 152/2014. (VI. 6.) Korm .

rendelet 48 .* 13 . pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások

Minisztériumot vezető miniszterhez ,

„Mennyit fordított ténylegesen a kormány a gyermekek étkeztetésére az elmúlt években? ”

címmel. A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !
Tisztelt Államtitkár Úr !

Köszönjük a különböző segélyezési adatokkal kapcsolatba adott válaszait, köztük a K/2388-a s

számú kérdésre adott válaszát is, amivel kapcsolatban szeretnék most néhány kérdést feltenni .

A K/2388. számon benyújtott írásbeli kérdésünkben szereplő , 2. pontban feltett kérdésünk

talán félreérthető volt . A kérdésem lényege a következő :
A rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre jogosultaknak adott évi kétszeri támogatá s
összesen mekkora költségvetési forrást igényelt az elmúlt években ?
Ezzel kapcsolatban kérdezem azt is, hogy : Tervezik-e emelni az ellátás mértékét és/vag y
tervezik-e az ellátás gyakoriságát megváltoztatni ?

Az említett kérdésünkben szereplő 3-6. pontokban jogcímek szerint is érdekl ődtünk a

jogosultak számáról . A gyermekvédelmi törvény 151 . § (5) bekezdése szerint ugyanis több ,

különböző jogcím alapján kaphat valaki kedvezményt az étkeztetéshez . A válaszban megjelölt

100%-os és 50%-os mértékű kedvezmény összesített adataiból nem derül ki — különösen a z

utóbbi típusnál érdekes ez — hogy milyen jogosultság alapján kapták azt az érintettek

(fogyatékos, tartósan beteg gyermek, rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre jogosul t

vagy három és több gyermekes család tagja) . Talán félreérthető volt a kérdésünk, vagy az i s

lehet, hogy nem áll rendelkezésükre ez az adat, errő l nem nyilatkoztak, csak arról, hogy a

regionális bontás nem áll rendelkezésükre .



Mindezek miatt kérdezem : Mi az oka, hogy nem közölték jogcímek szerint a
kedvezményes étkeztetésre jogosultak számát? Ha rendelkezésükre állnak ezek a z
adatok, úgy meg tudnák-e ismételni válaszukat ?

A 7. ponttal kapcsolatban adott válaszban szerepel, hogy 2014-től már feladatfinanszírozá s

alapján kerül támogatásra a gyermekétkeztetés. Mindez miként fordítható le a korábbi ft/é v

típusú támogatási rendszerhez képest? Miként változott 2014-ben és 2015-ben az állami
támogatás egy gyermekre jutó mértéke a különböz ő intézménytípusokban ?

A 8. pontban feltett kérdésünket kiegészítéseként azt is szeretném megtudni : Pontosan
mekkora volt az ingyenes vagy kedvezményes gyermekétkeztetésre ténylegesen költöt t
költségvetési támogatás mértéke 2010-ben, 2011-ben, 2012-ben, 2013-ban és 2014-ben ?
(Tehát nem az el ő irányzatok mértékéről érdeklődöm, hanem a ténylegesen felhasznált

források nagyságáról . )

Egyúttal szeretném jelezni, hogy sok adatot megkaptunk, amire rákérdeztünk ezeke t

köszönjük is . Ugyanakkor, sajnos majdnem minden esetben 2013-as a legfrissebb adat, ami t

megadtak . Az azt jelenti, hogy Önök vagy nem tudják, hogy mennyien jogosultak a

különböző szociális ellátásokra és ez mennyibe kerül a költségvetésnek – ami felveti a

kompetencia kérdését is – vagy nem hajlandóak azt megadni .
A másik, hogy érdekes módon a közoktatási statisztikából származó adatoknál láthatóak

2014-es számok is . Tehát az oktatási ágazat el őrébb jár a statisztikában, mint a

gyermekvédelmi és a szociális ágazat . . . Mindezekkel összefüggésben kérdezem :
Ha a kormány nem tudja adott évben, hogy a különböz ő szociális ellátásokra
hozzávetőleg (legalább az első félévben) mennyien jogosultak, és az mekkora kiadás t
jelent a költségvetés számára, akkor miként tervezi meg a következ ő évi költségvetést és
fogadtatja azt el a Parlamenttel?
Amennyiben tisztában vannak már legalább a várható tényadatokkal, akkor azokat

miért nem adják meg?
Hogyan lehetséges az, hogy a közoktatásra vonatkozóan vannak előzetes adatok, a

gyermekvédelmi és szociális adatokkal kapcsolatban pedig ezek nem állna k

rendelkezésre ?

Várom megtisztelő válaszát!

Bangói Borbély Ildi
országgyűlési képviselő

MSZP
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